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ChristenUnie Flevoland 

www.flevoland.christenunie.nl 
 
 
Aan het college van Gedeputeerde Staten 
van de provincie Flevoland 
Postbus 55 
8200 AB  Lelystad 
 
 
Betreft: Verbod visserij langs Houtribdijk 
 
 
Urk, 7 november 2012 
 
 
Geacht College, 
 
Op woensdag 31 oktober 2012 heeft de Raad van State uitspraak gedaan in het beroep van 
de PO IJsselmeer, namens alle IJsselmeer- en Markermeervissers, tegen het besluit van 
GS om van 1 november tot 1 maart een visverbod in te stellen voor staande netten in een 
strook van 3 km langs de Houtribdijk in het Markermeer. De Raad was voorts van mening 
dat het ontbreekt aan recent onderzoek waarmee significant negatieve effecten op bepaalde 
vogelsoorten kunnen worden uitgesloten. 
 
Ongeveer de helft van het aantal vissers komt uit Urk. Het verbod is een zeer zware ingreep 
die juist plaatsvindt in een periode waarin de vissers de meeste vis vangen in het gebied. 
Door deze uitspraak lopen de IJsselmeervissers ongeveer een kwart van hun jaarinkomen 
mis en dat in een toch al niet al te beste tijd daar in maart ook de spieringvisserij al niet werd 
toegestaan. 
 
Het visverbod is al ingegaan op 1 november en loopt tot 1 maart 2013. De reden voor de 
vangstbeperking is dus de kennelijke aanslag op de beschermde vogels bij de Houtribdijk. 
De vogels raken verstrikt in de staande wantnetten die de vissers daar uitzetten. Uit 
verouderd wetenschappelijk onderzoek wordt aangegeven dat het zou gaan om tussen de 
15.000 en 50.000 beschermde vogels per jaar. Dat aantal wordt van de zijde van de 
IJsselmeervissers zelf echter veel lager ingeschat. Door het gebruik van allerlei 
maatregelen, zoals jonen en linten, zijn door de vissers in de loop van de afgelopen jaren al 
vergaande maatregelen getroffen om bijvangsten van vogels te voorkomen, waardoor een 
reductie van 85% heeft plaatsgevonden. 
 
De overtuiging van GS dat het beter is om de vogels in de winterperiode met rust te laten, 
kwam niet alleen na bezwaren van Vogelbescherming Nederland. GS oordeelde ook dat de 
Vissersbond niet heeft aangetoond dat de visserij niet schadelijk is. Intussen werkt de 
Vissersbond wel aan een dergelijk onderzoek. Maar daarvoor is wel noodzakelijk dat alle 
partijen met elkaar gaan samenwerken. Zowel de vissers, de Vogelbescherming Nederland, 
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de provincie en het Rijk. Er zullen langjarige afspraken moeten kunnen worden gemaakt op 
basis van een gezamenlijk onderzoek. Dat onderzoek wordt deels door de provincies 
Fryslan en Flevoland betaald. Het Rijk zou het restant moeten bijdragen. 
 
 
Naar aanleiding van het voorgaande stelt de ChristenUnie op grond van artikel 85 van het 
reglement van orde de volgende vragen aan het college van Gedeputeerde Staten: 
 

1. Is GS bereid mee te werken aan een onderzoek en daarvoor te proberen alle partijen 
bij elkaar te brengen? 

2. Is GS bereid om bij het Rijk aan te dringen op een bijdrage die dat onderzoek 
mogelijk zou kunnen maken? 

3. Is GS eventueel bereid zelf het resterende bedrag van 40.000 euro van de in totaal 
benodigde 90.000 euro bij te dragen? 

4. Is GS bereid mee te werken aan een (in overleg met alle partijen) voortzetting van de 
visserij langs de Houtribdijk in het Markermeer op voorwaarde dat een en ander op 
experimentele basis geschiedt en dat alle partijen zich aan de vooraf te maken 
afspraken zullen moeten houden? 

5. Is GS bereid om op basis van het (experimentele) onderzoek langjarige afspraken te 
maken met Vogelbescherming Nederland en de PO IJsselmeer? 

 
 
Wij zien uw beantwoording met belangstelling tegemoet, 
 
ChristenUnie statenfractie Flevoland, 
Freek Brouwer 
 


